
 

Podgorica, 10.januar 2011. 

EVROPSKA U�IJA OČEKUJE ČITAVO DRUŠTVO, 
A �E SAMO VLADAJUĆU ELITU 

 
Centar za građansko obrazovanje (CGO) ocjenjuje pozitivnom izjavu Slavice Milačić, 

glavne političke savjetnice predsjednika Vlade Igora Lukšića, da se već razmišlja o 

mogućem formiranju pregovaračkih timova sa EU. Ovo je i prilika da se ne ponove 
greške iz prošlosti, već da se u ovaj proces uključe svi segmenti društva, što 
podrazumijeva pored vladinih službenika, stručnjake iz �VO sektora, akademske 
zajednice, sindikata, lokalne samouprave, i drugih zainteresovanih strana, jer u EU 
ide čitava država i društvo, a ne samo Vlada. 

U procesu pripremanja odgovora na pitanja iz Upitnika, bila je isključena zainteresovana 

javnost, što se pokazalo kao štetno i iz toga treba naučiti lekciju. 

Uporedna iskustva nas upućuju na koristi uključenja što šireg društvenog spektra. 
Na primjer, Hrvatska je u proces pregovora uključila više od 400 različitih ustanova, 

sektora, organizacija i preduzeća (ili preciznije pored svih vladinih organa: 39 fakulteta i 

obrazovnih ustanova, 13 agencija, 20 zavoda, 24 instituta, 53 udruženja, 6 ekonomsko-

interesnih udruženja, 9 komora, 9 sindikata, 3 akademije i više od 100 kompanija)...pa je 

ukupan broj stručnjaka koji su učestvovali u radu iznosio oko 1500, od čega čak 900 nije 

bilo u sastavu državne uprave. Slično su iskustvo, od novijih članica imale Rumunija i 

Bugarska.  

Treba podsjetiti da se pregovara o tome kada će se prihvatiti acquis communitaire, 
standardi su poznati, a kroz pregovore se pravi procjena kada ćemo biti u stanju da 
ih primijenimo. �ajbolji način objektivne ocjene je kroz zajednički rad, upravo u 
onom dijapazonu u kojem vladajuća struktura olako obećava brzinu a civilni sektor 
upozorava da smo jako daleko od te željene situacije. 
 

Sama pregovaračka platforma mora biti usvojena na Vladi i u nekom obliku u Skupštini, 

bilo da prođe kroz relevantna radna tijela ili da se da kao informacija. CGO smatra da bi 
najbolje i najdjelotvornije bilo kada bi Skupština usvojila pregovaračku platformu 
jednoglasno ili makar 2/3 većinom jer bi to bila garancija za stabilnost daljeg 
pregovaračkog toka, bez obzira na sve moguće kadrovske promjene u Vladi. 
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